

铁道技术监督

9 2010

7

第 38 卷 第9期 总第 287 期 1973年创刊 月刊 2010年9月出版

- 中国核心期刊(遴选)数据库期刊
- 中国学术期刊网络出版总库期刊
- 中文科技期刊数据库期刊

主管单位: 中华人民共和国铁道部

主办单位:中国铁道科学研究院

主 编:宋小平(兼)

副 主 编: 陈晓毓

责任编辑: 刘春雨 石玉

编辑出版:中国铁道科学研究院

《铁道技术监督》编辑部

地 址:北京市海淀区大柳树路2号

邮 编: 100081

电 话: 路电 (021) 49009 (主编室)

49084 49214 (编辑部)

市电 (010) 51849009 51849084

51849214

姓: www.rails.com.cn/2j/cbkw/jsjd.asp www.qts-railway.com.cn/qkzz.asp

电子邮箱: jjxx2@rails.com.cn

中国标准连续出版物号: ISSN 1006-9178

CN11-3764/U

广告经营许可证号: 京海工商广字0105号

印刷:北京铁科华腾印刷有限公司

国内总发行: 北京报刊发行局

订购处:全国各地邮局

邮发代码: 2-584

国外发行代号: M 3885

国外定价:5美元/册

国内定价: 10.00元/册

版权所有 未经许可 不得转载

Conte目s 次

标准化工作

解读铁道行业标准《铁道车辆减速顶》/王小敏(1)

解读铁道行业标准《旅客列车卫生及监测技术规定》/贺冰喆 (8)

质量检验

牵引供电V停开关误动分析及对策/张道俊(10)

铁路罐车标记存在的问题及对策/闫凤霞、张 超、傅青喜 (12)

THDS探测设备故障监测自动恢复仪的研制/楼昌明,张吉玲,郑箭锋,等 (15)

在役机车实心轴超声探伤方法/田 军,孙小美,高晓蓉,等(17)

把控贯标认证"三效"作用 克服企业管理体系运行"两张皮"/姜建生 (21)

计量工作

接触网张力补偿滑轮组传动效率测量研究/陈立明(23)

数字化接触网综合参数测量仪的改进/杨庆和 (26)

铁路货车超偏载检测装置常见故障处理分析/付 韬 (28)

超偏载检测装置车号丢失问题分析/王宜伟, 崔冬华(31)

铁路常用电子衡器故障的解决办法/张伟利, 孟宪霖 (34)

研究与交流

采用"一刀成型法"加工直齿圆锥齿轮时切削角的误差分析与修正/

史永革, 张小勇 (37)

西南地区既有线路提能动力分配中机车同步控制技术的应用/刘 明(41)

沧口站更换提速组合道岔施工方案/郭 鵬 (45)

物流管理思想下的铁道施工项目管理探讨/贾云龙, 王晓丽 (47)

诵 报

关于2010年7月份铁路货运计量安全检测监控系统运用管理和检测情况的通报运营货管 [2010] 557号/ (50)

公告

关于发布铁道行业标准的公告 铁科技 [2010] 145号/(54)

中铁铁路产品认证中心认证公告 2010年第8号 (总第96号) / (55)

铁路产品标识代码发布公告 2010年第7号 (总第38号) / (60)

2010年2季度篷布用具信息公告 质监中 [2010] 20号/ (63)

简 讯

中国认证认可协会第2次会员大会在北京召开/(20)

全国"质量月"活动全面启动/(25)

呼和浩特铁路局开展计量工作检查考核/(36)

铁路计量技术委员会二届四次会议在呼和浩特召开/(40)

《中国城市轨道交通年鉴》征稿/ (59)

招聘启事

《铁道技术监督》编辑部招聘启事/(7)



Vol.38 No.9 (No. 287 total)

First Published in 1973 Monthly Published in September 2010

- Member of the China Database of Core
 Periodicals (Selection)
- Member of General Library of Chinese Academic Journal Web Publishing
- Member of Chinese Science and Technology Periodical Database

Administrated by: Ministry of Railway of the People's Republic of China

reopie's Republic of Clina

Hosted by: China Academy of Railway Sciences

Editor-in-Chief: Song Xiaoping
Deputy Editor-in-Chief: Chen Xiaoyu
Editors in Charge: Liu Chunyu, Shi Yu

Edited and Published by : Editorial Department of Railway Quality Control China Academy of Railway Sciences

Address: 2 Daliushu Road, Beijing Postal

Code: 100081

Tel: +86-10-51849009 (Editor-in-chief),

+86-10-51849084 (Editorial Department)

+86-10-51849214

Website: http://www.rails.com.cn/2j/cbkw/jsjd.asp

http://www.gts-railway.com.cn/qkzz.asp

E-mail: jjxx2@rails.com.cn

China Standard ISSN 1006-9178 Serial Numbering : CN11-3764/U

No. of Certificate of Advertisement: BHGSG 0105 Priting: Beijing Huateng Printing Co.Ltd of CARS General Domestic Distributor: Beijing Newspapers

& Periodicals Distribution Bureau

Ordering Office: Local Postal Offices in China Domestic Distribution Code: 2-584

Abroad Distribution Code: M3885

Price: US\$5/copy

All rights Reserved, No Reproduction without

Permission

Contents

Standardization Work

Explaining the Railway Industry Standard "Retarder for Railway Rolling-stock"/ Wang Xiaomin (1)

Explaining the Railway Industry Standard "Rule on Passenger Train Sanitation and the Monitoring Technology"/He Bingzhe (8)

Quality Inspection and Management

Analyzing the Wrong Action of Traction Power Supply V Stopping Switch and the Countermeasures/Zhang Daojun (10)

Problems on the Labels of Railway Tank Cars and the Countermeasures/Yan Fengxia, Zhang Chao, Fu Qingxi (12)

Research of the Fault Monitoring and Automatic Recovery Device of THDS
Detection Equipment /Lou Changming, Zhang Jiling, Zheng Jianfeng, et al. (15)
Ultrasonic Inspection Method for the Solid Axis of the In-use Locomotive/Tian Jun,
Sun Xiaomei, Gao Xiaorong, et al. (17)

Controlling the "Three Effectiveness" Function of Standards Implementation Certification and Overcoming the Separation Phenomenon in Management System of Enterprise/Jiang Jiansheng (21)

Measurement Work

Study on the Transmission Efficiency of Catenary Tension Force Compensation Pulley Blocks /Chen Liming (23)

Improvement on the Digital Measuring Instrument for Comprehensive Parameters of Catenary/Yang Qinghe (26)

Analysis of the Common Faults of Overloading & Unbalanced Loading Inspection Device for Railway Freight Car and the Solution/Fu Tao (28)

Analyzing the Problem of Losing Car Identification Number By Overloading & Unbalanced Loading Inspection Device/Wang Yiwei, Cui Donghua (31) Solutions for the Faults of the Electronic Scales Commonly Used in Railway Industry/Zhang Weili, Meng Xianlin (34)

Study and Communications

Analyzing the Errors of the Cutting Angle of Machining Straight Tooth Bevel Gear By Using One Chucking Method and the Correction/Shi Yongge, Zhang Xiaoyong (37) Application of Locomotive Sync Control Technology During the Power Allocation of Existing Railway Capacity-enhancing in Southwest China/Liu Ming (41) Construction Scheme of Replacing the Combination Speeding-up Switch at Cangkou

Construction Scheme of Replacing the Combination Speeding-up Switch at Cangkol Railway Station/Guo Peng (45)

Discussion on the Railway Construction Project Management Based on Logistics Management Ideas/Jia Yunlong, Wang Xiaoli (47)

Circular Bulletin

Circular on the Utilization Management and Inspection Results of the Railway Freight Measurement Safety Monitoring System in July 2010 (No. YYHG (2010) 557) /(50)

Public Notice

Notice on Publishing Railway Industry Standards (No. TKJ [2010] 145) /(54)
CRCC Public Notices of Certifications — No. 8 of Year 2010 (No. 96 in total) / (55)
Notice on Publishing Identification Codes for Railway Related Products

(No. 7 of Year 2010, No. 38 in total) / (60)

Publishing the Information on Tarpaulin and the Related Materials of the Second Quarter of 2010 (No. ZJZ [2010] 201/ (63)